

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-99-00-49]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, January 21, 2000 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

A. Baudot
D. Clipsham (Chair)
M. Dias-Tatilon
M. Feliciano
J.-C. Jaubert
C. Klein-Lataud
C. Lowe
K. McRoberts
G. Moyal
W. Paterson
J. Schaeffner
I. Smith
I. McDonald

C. Biggs
J. Crozier
J. Drexler
E. Gilfillan
S. Kampf
S. Lapointe
E. Mahant
G. Mianda
E. O'Hara
E. Roventa
D. Simeoni
D. Tan

F. Boudreau
J.-P. Diamani
K. Elzeki
A. Hopkins
F. Kay
L. Lewin
D. Mazzeo
J. Michaud
S. Olsen
J. Savary
B. Singer
C. Tatilon

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 21 janvier 2000 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

Re: Senior Scholars Membership on Council – the Chair noted that Senate Executive has shown much interest in the issue, and that the Chair of Senate has written to all Faculty Councils concerning Senate's role in the membership and structure of Councils.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Représentation des professeur(e)s retraité(e)s au Conseil : le président note que le comité exécutif du Sénat s'est montré très intéressé par la question, et qu'il a adressé une lettre à tous les Conseils de faculté concernant le rôle du Sénat dans la composition et la structure des Conseils.

2. Minutes of the previous meeting

▪ December 10, 1999 – FC-99-00-37

The minutes were **approved** with one amendment - page 3, 2nd paragraph, to add the following sentence: Professor Hopkins had emphasized that the College should actively recruit and accommodate students who do not yet speak French. (Drexler/Jaubert)

3. Matters arising from the minutes

C. Biggs, seconded by I. Smith moved that the motion FC-99-00-48 listed under “New Business” be considered right after “Inquiries and Communications”. The motion **carried**.

4. Inquiries and Communications

▪ Georges Moyal

G. Moyal wished to be informed on the status of the Glendon Leave Fellowship. The Principal confirmed that the competition will be held this year, and that an announcement will be made in a very near future, as soon as some budgetary issues are clarified.

▪ Principal’s remarks

The Principal informed Council of the following:

- Two new administrative appointments: Gilles Fortin, the Executive Officer and Guy Larocque, the External Relation Officer. He also expressed his deepest gratitude to Ken Thomson and Susan Lanoue for their help.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 10 décembre 1999 – FC-99-00-37

Le procès-verbal est **approuvé** avec une correction - page 3, 2^e paragraphe : ajouter la phrase suivante : le professeur Hopkins a souligné que le Collège doit recruter activement et accueillir les étudiants qui ne parlent pas encore le français. (Drexler/Jaubert)

3. Questions dérivant du procès-verbal

C. Biggs, appuyée par I. Smith, propose que la motion FC-99-00-48, présentée sous le point « Affaires nouvelles » soit considérée juste après le point « Communications et questions diverses ». La motion est **approuvée**.

4. Communications et questions diverses

▪ Georges Moyal

G. Moyal voudrait connaître la situation du concours pour la Bourse de recherche de Glendon. Le principal confirme que le concours aura lieu cette année, et qu’une annonce sera faite très bientôt, aussitôt que certaines questions budgétaires seront réglées.

▪ Remarques du principal

Le principal informe le Conseil que :

- Deux nouveaux postes administratifs ont été comblés : Gilles Fortin a été nommé directeur général et Guy Larocque agent des relations externes. Il exprime aussi sa profonde gratitude à Ken Thomson et à Susan Lanoue pour leur aide.

- Tenure Stream Appointments will be made in the following
Departments: Computer Science; Economics/Business; Hispanic Studies; Political Science and Sociology – these will be replacement; the question of new appointments is to be considered in the future.
 - 21st Century Chairs – York University will be allocated a good number and an announcement pertaining to the issue will be made in due time.
 - A number of Department Chairs / Programme Coordinators will have to be appointed.
- Des postes de professeur/e sont mis en concours dans les départements suivants : Informatique ; Économie et Commerce ; Études hispaniques ; Science politique, et Sociologie – ce sont tous des remplacements ; la question des nouveaux engagements sera considérée bientôt.
 - Chaires du XXI^e siècle – l’Université York recevra un certain nombre de chaires et une annonce va bientôt paraître à ce propos.
 - Un certain nombre de directeurs et coordonnateurs seront bientôt nommés.
- David Clipsham

D. Clipsham read a letter received from R. Drummond, the Chair of Senate pertaining to membership on Senate Committees. The letter also draw attention to the Senate Executive Committee’s terms of reference which had been changed at the November 25, 1999 meeting of Senate.

He invited members of Council to volunteer to sit on the various Committees, specially the “Glendon Designated Seats”.

E. Mahant expressed the wish that Glendon will have a representative on Senate CCAS as this might help in the deliberation of Glendon’s proposals.
 - David Clipsham

D. Clipsham lit une lettre en provenance de R. Drummond, président du Sénat, concernant la participation aux comités du sénat. La lettre souligne aussi le changement apporté au mandat du comité exécutif du Sénat au cours de la séance du Sénat du 25 novembre 1999.

Il invite les membres du Conseil à se porter volontaires pour siéger dans les divers comités, et en particulier pour les places réservées aux membres de Glendon.

E. Mahant souhaite aussi que Glendon soit représenté au sein du comité « CCAS » car cela aiderait lors des discussions concernant les propositions soumises par Glendon.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

- The proposed changes to Programme requirements in International Studies as contained in document FC-99-00-38 were **approved**.
- The proposed changes to Degree requirements in Multidisciplinary Studies as contained in document FC-99-00-39 were **approved**.
- Council received documentation FC-99-00-40 pertaining to the Professor R. L. Cohen Prize.

(b) Curriculum

Submissions received from the following Departments were **approved**:

- Computer Science – FC-99-00-41
- English - FC-99-00-42
- History - FC-99-00-43
- International Studies – FC-99-00-44
- Multidisciplinary Studies – FC-99-00-45
- Philosophy – FC-99-00-46

5. Rapports des comités permanents

(a) Comité des normes académiques

- Les changements proposés aux exigences du programme en Études Internationales, contenus dans le document FC-99-00-38, sont **approuvés**.
- Les changements proposés aux exigences du Baccalauréat ès arts en Études pluridisciplinaires, contenus dans le document FC-99-00-38, sont **approuvés**.
- Le conseil accuse réception de la documentation FC-99-00-40 concernant la bourse Professeur R. L. Cohen.

(b) Comité des programmes

Les soumissions reçues des départements suivants sont **approuvées** :

- Informatique – FC-99-00-41
- Anglais - FC-99-00-42
- Histoire - FC-99-00-43
- Études internationales – FC-99-00-44
- Études pluridisciplinaires – FC-99-00-45
- Philosophie – FC-99-00-46

(d) Policy and Planning Committee

A. Hopkins reported that Department plans have been received from all except 3 units and that PPC would be engaging itself in drafting the College Academic Plan based on the information obtained. He observed that the Committee was hoping to present the College Plan to Council at the February meeting. He also added that as usual, all Department plans would be sent along with the College Plan to Senate APPC.

He further announced that the Certificate in Law and Social Thought had been approved by Senate CCAS and would be on its way to Senate for final approval.

(d) Comité de direction et de planification

A. Hopkins indique que le CDPU a reçu tous les plans départementaux sauf ceux de trois unités et qu'il compte préparer le plan académique du Collège en se basant sur les informations obtenues. Il précise que le comité souhaite présenter le plan du Collège lors de la séance du Conseil du mois de février. Il ajoute que, comme d'habitude, les plans départementaux seront aussi envoyés au CDPU du Sénat.

Il annonce ensuite que le certificat en droit et pensée sociale a été approuvé par le comité CCAS du sénat et sera envoyé au Sénat pour l'approbation finale.

6. New Business

6(a) Motion - Access 2000 campaign – [FC-99-00-48] (considered prior to item 5 above)

C. Biggs, seconded by D. Tann moved the motion contained in document FC-99-00-48 and proposed some additions to the text so that it read as follows:

Be it resolved that the Glendon College Faculty Council *on behalf of all faculty (professors, TAs, admin.) at Glendon supports students' right to strike and that professors, in a show of moral support make alternative arrangements for their classes regularly scheduled for February 2, 2000 between 8:30 a.m. and 9:30 p.m. (additions to original text in italics)*

6. Affaires nouvelles

6(a) Proposition - Campagne Accès 2000 - [FC-99-00-48] (considérée avant le point 5 ci-dessus)

C. Biggs, appuyée par D. Tann propose la motion contenue dans le document FC-99-00-48. Elle suggère quelques additions au document :

il est résolu que le Conseil de la faculté de Glendon, *au nom de tous (professeurs, assistants, membres du personnel administratif) à Glendon appuie le droit des étudiants de faire grève et que les professeurs montrent leur appui moral pour la grève en prenant des mesures de remplacement pour les cours qui sont normalement donnés le 2 février 2000 entre 8 h 30 et 21 h 30. (les ajouts au texte original sont en italiques)*

C. Biggs then gave some background information justifying the motion. She noted that ACCESS 2000 would be a nationwide campaign to improve post-secondary education in Canada and to protest funding cuts and massive fee hikes. She observed that 85% of students who participated in the referendum voted in favour of going for the strike on February 2, 2000 and she wished that faculty and staff extend their support to them.

Dennis Yanchus, a student, voiced his concern about the strike and noted that he was against it as he would be missing classes and would be unable to work on campus on that day. He pointed out that 33 students voted against the strike and wished that their concerns be taken into consideration as well.

Some faculty members also expressed their concerns. A. Hopkins noted that the additions made to the motion were substantial changes. The Chair noted that Faculty Council could provide moral support to the students, but did not have the authority to cancel classes. J.-C. Jaubert reminded members of this year's already short teaching terms, only 12 weeks, and if classes were to be cancelled, this could be a problem in some cases.

Following the discussion, the question was called, and the motion as amended was **approved**.

C. Biggs parle en faveur de la motion. Elle note que ACCESS 2000 est une campagne nationale qui vise à améliorer l'éducation post-secondaire au Canada et qui proteste contre les coupures budgétaires et les augmentations massives des frais de scolarité. Elle indique que 85% des étudiants qui ont participé au référendum ont voté en faveur de la grève qui aura lieu le 2 février 2000, et elle souhaite que les professeurs et le personnel administratif les soutiennent.

Dennis Yanchus, étudiant, exprime son inquiétude à propos de la grève et note qu'il est contre cette grève étant donné qu'il risque de manquer des cours, et qu'il lui sera impossible de travailler sur le campus ce jour là. Il souligne que 33 étudiants ont voté contre la grève et il souhaite que leurs inquiétudes soient aussi prises en considération.

Plusieurs professeurs expriment aussi leurs inquiétudes. A. Hopkins note que les ajouts apportés à la motion sont des changements substantiels. Le président note que le Conseil de la faculté peut fournir son appui moral aux étudiants, mais n'a pas l'autorité d'annuler des classes. J.-C. Jaubert rappelle aux membres qu'en raison de la durée raccourcie du trimestre d'hiver cette année il n'y a que 12 semaines d'enseignement, et si des classes sont annulées, cela pourrait causer des difficultés dans certains cas.

Suite aux discussions, on passe au vote, et la motion telle qu'amendée est **approuvée**.

6(b) Motion to establish an Agenda Committee – [FC-99-00-47]

At this point, since the mover of the motion was D. Clipsham, the chairmanship was handed over to J.-C. Jaubert.

D. Clipsham, seconded by J. Crozier moved the following motion:

That Faculty Council establish an Agenda Committee. This Committee will consist of the Chair of Council (chair of the Committee), the Secretary of Council, the Vice-Chair of Council, the Chair of the Policy and Planning Committee, the Chair of the Committee on Academic Standards, Teaching and Learning, the Chair of the Curriculum Committee, the Chair of the Student Caucus of Faculty Council, and the Principal of Glendon. The mandate of the Agenda Committee will be to monitor and coordinate the progress of business through Council and its Committees and in addition to advise Council and its officers on matters relating to the conduct of Council business.

D. Clipsham introduced the motion and briefed Council on its rationale.

6(b) Proposition pour créer un « comité de répartition » [FC-99-00-47]

Étant donné que D. Clipsham est l'auteur de la motion, la présidence est assumée par J.-C. Jaubert.

D. Clipsham, appuyé par J. Crozier, propose la motion suivante :

Que le Conseil de la faculté établisse un comité de répartition. Ce comité comprendra le président ou la présidente du Conseil (président/e du comité), la secrétaire du Conseil, le vice-président ou la vice-présidente du Conseil, le président ou la présidente du comité de direction et planification, le président ou la présidente du comité des normes académiques et pédagogiques, le président ou la présidente du comité des programmes, le président ou la présidente du caucus étudiant, et le principal du collège Glendon. Le mandat du comité sera de superviser et de coordonner la répartition et l'avancement des propositions et questions soumises au Conseil et à ses comités et de guider le Conseil et ses responsables sur la marche à suivre pour traiter les questions à l'ordre du jour.

D. Clipsham présente la motion et sa raison-d'être.

Given the absence of a student on the Committee, I. Smith, seconded by C. Klein-Lataud moved that the GCSU Director of Academic Affairs be added to the list of members.

A. Hopkins observed that the amendment was inappropriate and asked that it be ruled out of order. The Chair denied the request, and invited members to discuss the amendment.

Following concerns expressed by D. Clipsham pertaining the addition of a member of the GCSU on the Committee, I. Smith changed his proposal to have the Chair of the Student Caucus of Faculty Council as a member.

A discussion ensued. The amendment to the motion was then put to a vote and was **approved**.

A. Hopkins noted that an indication of the meeting schedule should be added to the motion. He also pointed out that the Secretary of Council and the Principal should be considered as ex-officio members of the Committee.

D. Clipsham agreed to the friendly amendments proposed by A. Hopkins.

The question was then called, and the motion **carried**.

7. **Adjournment**

The meeting adjourned at 3:15 p.m.

Étant donné l'absence de membre étudiant au sein du comité, I. Smith, appuyé par C. Klein-Lataud, propose que le directeur des affaires académiques à l'AECG soit ajouté à la liste des membres.

A. Hopkins observe que l'amendement est inapproprié et demande qu'il soit considéré comme irrecevable. Le président refuse la demande, et invite les membres à en discuter.

Suite aux inquiétudes exprimées par D. Clipsham concernant l'ajout d'un membre de l'AECG au sein du comité, I. Smith propose à la place, que le président du Caucus étudiant du Conseil de la faculté soit ajouté à la liste des membres.

On passe à une discussion. Le changement proposé est mis au vote et il est **approuvé**.

A. Hopkins note que l'on devrait ajouter au texte de la motion une précision sur la fréquence des réunions du comité. Il souligne aussi que la secrétaire du Conseil et le principal doivent être considérés comme des membres ex-officio du comité.

D. Clipsham accepte les amendements proposés par A. Hopkins.

On passe ensuite au vote, et la motion est **approuvée**.

7. **Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h 15.